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bevilling for at kunne realisere det af 
den udarbejdede og af ministeriet god- 
kendte projekt til opførelse af et syge- 
hjem for kommunens rentemodtagere?" 

Fuglsang: Baggrunden for mit spørgsmål 
'til den højtærede minister er den situation, 
Gladsakse kommune befinder sig i med hen- 

syn  til opførelsen af et sygehjem for kom- 
munens gamle. Det er i øjeblikket sådan, 
,at Gladsakse kommune, som har ca. 1 500 
;.alders- og invaliderentemodtagere, er nødt 
til at anbringe syge gamle ude omkring i 
privat pleje. Dette er naturligvis uheldigt, 
-dels fordi det i praksis har vist sig vanskeligt 
på denne måde at give de syge den rette 
pleje 홢 man har endog været ude for direkte 
uheldige tilfælde 홢 dels har man i adskillige 
tilfælde måttet anbringe de syge udenfor 
홢kommunen. Disse forhold har ganske na- 
turligt fremkaldt et temmelig stort røre 
blandt de gamle selv. Således har de flere 
gange gennem deres ret stærke organisation 
rettet henvendelse til myndighederne. Fra 

-kommunens side har der sådan set ikke været 
-noget i vejen, man har vist sig imødekom- 
mende. Allerede for år tilbage har man ud- 

earbejdet projekt til et sygehjem, ikke, som 
man oprindelig havde tænkt sig, en selv- 
stændig bygning, men af besparelsesmæs- 
.sige grunde i forbindelse med de gamles 
hjem. Projektet skulle med en bekostning af 
810 000 kr. give en sygeafdeling med 20 
pladser. Det er forsåvidt også godkendt af 
ministeriet, men længere er man til dato 
heller ikke kommet. Derfor er det, jeg 
.spørger: 

홢Kan ministeren oplyse om, hvornår 
Gladsakse kommune kan forvente den 
nødvendige byggetilladelse og materiale- 
bevilling for at kunne realisere det af 
den udarbejdede og af ministeriet god- 
kendte projekt til opførelse af et sygehjem 
for kommunens rentemodtagere?" 

Boligministeren (Kjærbøl): Jeg kan be- 
jsvare det ærede medlems spørgsmål med, 
-at vi påregner at kunne give materialebevil- 
ling i løbet af april måned dette år. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
t iden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om midlertidige bestem- 
melser vedrørende statens rentegaranti for 
husmandskr editforeningernes kasseobligati- 
oner. 

Valgt blev: Chr. Rasmussen, Bladt, Dit- 
levsen, Holger Eriksen, Kjældgaard, K. Axel 
Nielsen, Teichert, Chr. Thomsen, Heilesen, 
Peder Christensen (Rebild), Foged, Gideon, 
Sønderup, Thestrup, Bruun de Neergaard, 
Tesdorpf og Aage Fogh. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om foranstaltninger til 
støtte for bekæmpelse af kvægtuberkulose og 
smitsom kalvekastning m. v. 

Valgt blev: Chr. Rasmussen, Bladt, Dit- 
levsen, Lund Jensen, Kjældgaard, M. Larsen, 
Teichert, Chr. Thomsen, Karlskov Jensen, 
Frode Carstensen, Peder Christensen (Rebild), 
Niels Eriksen, Jørgen Gram, Clausen (Olufs- 
kjær), Ninn-Hansen, Tesdorpf og Kirke- 
gaard. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om kirkers bestyrelse m. m. og 
lov om vedligeholdelse af kirker og kirkegårde 
m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3081). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer. 홢 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen kan kun 
med tingets samtykke behandles i dette 
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[Formanden.] 
møde, men hvis ingen gør indsigelse, be- 
tragter jeg samtykket som givet. (Ophold). 
Det er givet. 

Man gik da til: 

Tredie behandling af forslag til lov om sær- 
-lige ydelser til alders- og invaliderentemod- 
tagere m. fl. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
.3205). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
,;vedtoges enstemmigt med 134 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til folketings- 
beslutning om nedsættelse af et udvalg med 
-henblik på revision af lov nrr. 219 af 11. juni 
1954 om ungdomsundervisning m. v. [af 
Damsgaard m. fl.]. 

Forslaget til folketingsbeslutning findes i 
tillæg A. sp. 1469, fremsættelsen i tidenden 
.sp. 2915). 

Sagen sattes til forhandling. 

Undervisningsministeren (Bomholt): Lo- 
ven om ungdomsskoler blev for to år siden 
enstemmigt vedtaget i det høje ting. Det 
forslag, der blev fremsat for tinget, var 
identisk med det forslag, som det ærede 
medlem hr. Hvidberg som undervisnings- 
minister nogle måneder i forvejen havde 
fremsat, og dette forslag var atter så nogen- 

lunde identisk med de lovudkast, som ud- 
arbejdedes af ungdomskommissionen af 
1945. Der var ikke politiske divergenser i 
forarbejdet, og det fremgår også med al 
ønskelig tydelighed af de taler, der blev 
holdt forud for lovforslagets endelige og 
enstemmige vedtagelse i. det høje ting, at 
man fra alle sider var tilfreds med resultatet. 
Den 7. maj 1954 udtalte det ærede medlem 
hr. Damsgaard (folketingstidende 1953-54 
sp. 5067.): 

홢Det er i virkeligheden en ungdoms- 
skolernes grundlov, vi her er i færd med at 
forme Jeg tror, at lovforslaget, 
sådan som det nu er omarbejdet, vil blive 
en løftestang for det mangesidede ung- 
domsskolearbejde og de fritidsforanstalt- 
ninger for de unge mellem 14 og 18 år, som 
forslaget omfatter." 
Det ærede medlem hr. Ninn-Hansen 

udtalte sig på samme linie (sp. 5077): 
홢Jeg kan derfor på mit partis vegne 

uden forbehold anbefale lovforslaget i 
den udformning, det nu har fået." 
I den tid, der er gået, har det mangesidede 

ungdoms- og oplysningsarbejde fået lov til 
at vokse i fred, og resultatet har stort set 
svaret til de gode forventninger. Jeg vil 
gerne ved denne lejlighed takke de tusinder 
og atter tusinder af kvinder og mænd, der 
aktivt og helhjertet er gået ind i dette 
oplysningsarbejde og har udført det på en 
måde, som er til ære for vore kulturelle 
traditioner. Mange andre nationer misunder 
os den rigdom, vi har i det frie folkekultu- 
relle arbejde, og det kan kun beklages, at 
der i den sidste tid er fremkommet avis- 
artikler, der er formet på en sådan måde, at 
kritikken i nogen grad vender sig mi stæn ke,- 
liggørende mod den store stab af kultur- 
medarbejdere; det er forståeligt, at bestyrel- 
sen for FOF i Aarhus har reageret stærkt 
mod denne form for avisanklage. 

Der er dagblade, der ikke synes at kende 
selve strukturen i ungdomsskoleloven og 
den dermed sammenhængende ansvarsfor- 
deling. Ved loven af 11. juni 1954 gennem- 
førtes en decentralisering; den godken- 
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